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   جواد محرمي
جري�ان  در  لات�اري  فيل�م  كارگ�ردان 
نشس�ت فيلم�ش در جش�نواره فيلم فجر 
از س�وي ع�ده اي از پرس�ش كنندگان ك�ه 
به فيلم نگاهي سياس�ي داش�تند متهم به 
تحري�ك نيروه�اي خودس�ر و آت�ش ب�ه 
اختيار ب�راي انجام اعمال غيرقانوني ش�د.

حس��ين مهدويان، كارگردان ج��وان و موفق 
سال هاي اخير سينماي كشورمان اين بار نيز با 
فيلم لاتاري در جشنواره سي و ششم فجر نگاه ها 

را به خود معطوف كرد. 
به طور قطع كارگردان لاتاري حتي فكرش را هم 
نمي كرد كه از سوي عده اي در جريان جشنواره 
فيلم فجر متهم به سياه نمايي، ضديت با دولت، 
دفاع و نمادسازي به سود يك جريان سياسي و 

نيز دفاع از تروريسم شود.
در كل فضاي نشست خبري اما به نفع فيلم بود 
و معلوم بود كه همه مخاطبان حتي آنها كه از 
پايان بندي فيلم خوششان نيامده نيز با اين اثر 

درگيري ذهني فراواني پيدا كرده اند.
   غيرت چيز بدي نيست

پاسخ حس��ين مهدويان به اين اتهام زني ها اما 
كاملًا س��ينمايي بود؛ او در م��ورد پايان بندي 
فيلم لاتاري گفت: من مي خواس��تم شخصيت 
موسي ناتمام باقي بماند. اينكه برخي مي گويند 
كاراكترهاي اين فيلم مانند 40 سال پيش رفتار 
مي كنند )انتقام فردي در فيلم قيصر به خاطر 
غيرت( بايد بگويم اين اصلًا بد نيست و  اي كاش 
برخي منش هاي 40 سال پيش هنوز باقي بود. 
جايي كه قانون كارآمد نيس��ت ممكن اس��ت 
رفتارهاي فراقانوني اتفاق بيفتد. با اين همه اين 
يك فيلم است و هشدار مي دهد. مهدويان نگاه 
حاضر را به سينما در ايران نادرست و آن را باعث 
سانسور دانس��ت. مهدويان با اشاره به اينكه در 
سينما نمادگرا نيست و دوست دارد قصه تعريف 
كند، گفت: اين نماد س��ازي در سينماي ايران 
آنقدر افراطي ش��ده كه باعث شده هر فيلمي با 

نگاهي خاص مورد بررسي قرار بگيرد. 
وي در مورد تبليغ خودسري در اين فيلم گفت: 
من اصلًا به اين فكر نكردم ك��ه قهرماني براي 
عده اي درس��ت كنم تا رفتاري خ��ارج از عرف 
از خود نش��ان دهد، اما واقعيت اين است كه ما 
در سيستم كشورمان مشكل داريم. وقتي يك 
برف س��اده مي بارد خيابان ها بسته مي شود و 
فرودگاه هايمان تعطيل مي شود. ما قصد داشتيم 
احساس مسئوليت جامعه را تا با بحران جدي 

مواجه نشديم بيدار كنيم.
   وقتي ديپلماسي ناكارآمد است

رضوي تهيه كننده فيلم ني��ز در ادامه در مورد 
انتقادات عليه فيلم كه به عقيده برخي ديپلماسي 
ايران را زير سؤال مي برد، گفت: عزت، امنيت و 
غيرت در كنار هم معني مي دهند. سال ها اين 
معضل وجود داش��ته و به خاط��ر همين نگاه 
حذفي حرفي در موردش زده نشده است. ولي 
وقتي فيلمي با اين تم كه غيرت را نشان مي دهد 
ساخته مي شود نبايد با اين نگاه با آن رفتار كرد. 
نيروي اطلاعاتي در اين فيلم همه سعي اش را 
كرد كه اتفاق خارج از عرفي نيفتد ولي وقتي ديد 
جان هموطنش به خطر مي افتد، نجات جان او را 

به قواعد ديپلماسي ترجيح داد.
وي با تكذيب سياه نمايي در اين فيلم گفت: من 
هيچ وقت غيرت ملي را سياه نمايي نمي دانم. او 
درباره اين سؤال كه اگر قاليباف رئيس جمهور 
مي ش��د نيز اين فيلم ساخته مي ش��د يا خير، 
توضي��ح داد: اگر آقاي قاليب��اف رئيس جمهور 
مي شد من پنج روزه پروانه ساخت مي گرفتم نه 

اينكه 40 روز پشت در پروانه گرفتن بمانم. 
   قهرمان ها معمولاً غيرمتعارفند

او با بيان اينكه سيستم مميزي در ايران سيستم 
سخت و پيچيده اي اس��ت، گفت: نسخه اوليه 
فيلمنامه يك مقدار پايان خش��ن تري داشت 
و شايد فاشيس��تي تر بود. اين مس��ئله نرم شد 
و تغييرات ديگري هم كرد كه توانس��ت جواز 
ساخت بگيرد. مهدويان در مورد رفتار قهرمانان 
اين فيلم گفت: در همه فيلم هاي دنيا قهرمانان 
كارهاي غيرمتعارف مي كنن��د. اين يك فيلم 
اس��ت و همه چيز را با واقعيت سنجيدن باعث 
شده سينماي ما عقيم بش��ود. اين باعث شده 
فيلم ها جس��ارت لازم را براي ب��ه وجد آوردن 
تماشاگر نداشته باش��ند. حتي در فيلم آژانس 
شيشه اي هم قهرمان با يك كار غيرمتعارف به 
نام گروگانگيري مي خواهد يك وضعيت بحراني 

را مديريت كند. 
اين كارگردان با اشاره به اينكه هنوز تصميمي 
ب��راي نماي��ش دوب��اره رزمن��دگان جبهه در 

فيلم هايش ن��دارد و ممكن اس��ت اين موضوع 
دوباره تكرار شود، گفت: ما مي خواستيم فيلم 
بسازيم و همه س��عي مان را در اين زمينه به كار 
برديم. اينكه قهرمان تبديل به الگو ش��ود هيچ 
اشكالي ندارد. برخي از قهرمانان دهه 50 تحت 
تأثير قيصر بودند. مهدويان ب��ا تأكيد بر اينكه 
شخصاً شخصيت مرتضي را بيشتر دوست دارد، 
گفت: در سينما قهرماناني مثل موسي هستند 
كه مخاطبان را به شوق مي آورند. ضمن آنكه در 
وجود مرتضي هم نشانه هايي از موسي هست و 

اگر مجبور بشود او هم سيلي مي زند. 
اين كارگردان با اشاره به اينكه در زمان ساخت 
فيلم به تأثيرات رسانه اي آن فكر نمي كند، گفت: 
نمي توان توقع داشت كه فيلم كاركرد مقاله را 
داشته باشد. وي حذف ديالوگ سوسنگرد را به 

خاطر احترام به مردم آن خطه عنوان كرد. 
   لايه هاي حمله به سفارت عربستان

در ادامه سيد محمود رضوي با بيان اينكه همه 
مي دانند سيستم بدون نقص نيست، اين فيلم را 
تلنگري به مسئولان دانست كه تا اتفاقات تلخ به 
فاجعه تبديل نشده است، جلوي بعضي چيزها را 
بگيرند. هنوز مردم در مورد فرودگاه جده بغض 
دارند و كسي نيست به آنها پاسخ درستي دهد. 
رضوي درباره اين س��ؤال يكي از مخالفان فيلم 
كه پرسيد آيا حاضريد درباره حمله به سفارت 
عربس��تان و عواقبي كه براي كشور داشت هم 
فيلم بسازيد، توضيح داد: از ساخت فيلم واقعه 
حمله به سفارت عربستان استقبال مي كنم به 
شرطي كه همه چيز همانگونه كه اتفاق افتاده 
نمايش داده ش��ود و بتوانيم نشان دهيم كه به 
چه كس��اني اجازه ورود دادند و چه كس��اني از 
اين مسئله س��ود مي بردند. در واقع شما ظاهر 
موضوع را در خبرها مشاهده كرديد و لايه هاي 

پنهان را نمي دانيد.
فرخ نژاد در پاس��خ يك خبرنگار كه اين فيلم را 
فيلمي با نگاه تروريستي دانسته بود، گفت: اگر 
مي خواس��تند از روي فيلم حك��م دهند جان 
وين بايد تا به حال 15 بار ب��ه خاطر قتل هايي 
كه در فيلم هاي��ش انجام داده اعدام مي ش��د. 
هيچ كشوري به خاطر يك فيلم كشور ديگر را 

مجازات نمي كند. 
   لاتاري نهيب مي زند

 اما فيلم لاتاري واكنش هاي مثبت زيادي هم 
داشت. يك منتقد سينما در يادداشتي درباره 
فيلم س��ينمايي »لاتاري« به ويژگي هاي اين 
اثر اش��اره و عنوان كرد اين فيل��م به مخاطب 

نهيب مي زند. 
جعفر گودرزي نايب رئي��س انجمن منتقدان 
و نويس��ندگان س��ينمايي ايران و نويسنده و 
منتقد سينما درباره فيلم سينمايي »لاتاري« 
نوشت: سومين ساخته سينمايي محمدحسين 
مهدويان فيلمي جس��ورانه و دغدغه مند است. 
قصه فيلم مهدويان قصه زندگي آدم هايي است 
كه در حاش��يه مانده اند و كسي به آنها توجهي 
نمي كند و به دادشان نمي رس��د. »لاتاري« به 
ما نهيب مي زند كه بي تفاوت نباشيم. »لاتاري« 
به ما تلنگر مي زن��د كه به اطرافمان حس��اس 
باش��يم و در جايي كه غيرت و ناموس��مان زير 
س��ؤال مي رود حتي حركتي انتحاري داش��ته 
باشيم و مصلحت انديشي را به زير سؤال رفتن 
غيرتمان ترجيح ندهي��م. من فكر مي كنم مرز 
نگاه مهدويان همين جاس��ت. حتي در صحنه 
پاياني فرخ نژاد كه نماد عقل گرايي اس��ت هم 
از نتيجه كار راضي است. موسي در پايان فيلم 
طغي��ان مي كند مثل ح��اج كاظ��م در آژانس 
شيش��ه اي و اين طغيان تلنگري جدي اس��ت 
به انس��ان هاي مصلحت انديش��ي كه تغافل را 
دوست دارند. »لاتاري« در ميان انبوه فيلم هاي 
بي خاصيت و بي روح، حرف دارد. فيلم پرزحمتي 
اس��ت و كارگرداني قابل دفاع��ي دارد. ريتم و 
ضرباهنگش ت��ا قبل از رفتن به خارج درس��ت 
است اما بعد از رفتن كمي افت مي كند و گاه از 
نفس مي افتد كه حتم دارم با يك تدوين مجدد 

سرپاتر مي شود.«
يك خبرنگار و منتقد س��ينمايي نيز نوش��ت: 
»لاتاري« فيلمي جس��ور، قصه گو و كم نظير با 
مضمون غيرت و ش��رف ايراني اس��ت؛ روايتي 
بي پروا در رابطه با تن فروش��ي دختران ايراني 
در شيخ نشين دوبي با بازي بي نظير و  درخشان 
ساعد س��هيلي، جواد عزتي، هادي حجازي فر 
 و نادر سليماني است. كارگرداني هوشمندانه، 
ميزانسن هاي حساب شده و  فيلمنامه كم نقص 

به اهميت »لاتاري« اضافه كرده است.
تماش��اي فيلم در زمان جش��نواره را از دست 

ندهيد.

 گزارش »جوان« از حواشي فيلم جنجالي لاتاري 
در نشست جشنواره فيلم فجر 

نشان دادن غيرت ملی سياه نمایی نيست

     معصومه  طاهري
چهره ايران در خارج از كشور را بيش از 
هر رسانه اي خبرگزاري هاي ما در فضاي 
مجازي ب�ه تصوير مي كش�ند.  يکی از 
پربيننده ترين خبرگزاري انگليسي زبان 
ايراني كه در اين حيطه نيز نقش مهمي 
را ب�ازي كرده اس�ت خبرگ�زاري مهر 
اس�ت. به همي�ن بهان�ه ب�ا حميدرضا 
غلامزاده دبير س�رويس انگليسي اين 
خبرگ�زاري گفت وگ�و كردي�م. او كه  
ليس�انس مترجمي زبان و كارش�ناس 
ارشد مطالعات امريکا است در سال هاي 
اول پرس. تي از همکاران اين تلويزيون 
انگليسي زبان بوده همچنين با روزنامه ها 
و مجله ه�اي مختل�ف ه�م در زمين�ه 
ترجمه مقاله همکاري داش�ته اس�ت. 
مخاط�ب  ش�ما  نظ�ر  ب�ه 
انگليسي زبان در خارج از كشور 

به دنبال چه چيزي است؟
مخاطب عمومي كنجكاو اس��ت بداند در 
ايران چه خبر است. به هرحال ايران را در 
اخبار به عنوان يك تهديد معرفي مي كنند 
كه دنبال بمب هسته اي بوده است؛ مثلًا 
بعد از 11 س��پتامبر در امريكا گرايش به 
اسلام خيلي بيشتر شد. دليلش هم اين 
بود كه اينها مي شنيدند و كنجكاو بودند 
كه اين اسلام چه ديني است و مي رفتند 
مي خواندند و علاقه مند مي شدند. مثال 
معروف آن ايوان ريدلي بود كه خبرنگار 
بود و طالبان او را دستگير كرد و همانجا 
مسلمان ش��ده بود. مخاطب عمومي ما 
دنبال اين اس��ت كه مي خواهد بداند در 
ايران چه خبر است ما سعي مي كنيم يك 
تصويري جامع هم از لحاظ فرهنگي و هم 
از لحاظ سياس��ي به مخاطبمان بدهيم. 
ما يك خبرگزاري كوچك نقُلي فش��رده 
هس��تيم كه مهم ترين خبرهاي ايران و 
موضع گيري ها را مي خواهد به مخاطب 
خارجي بدهد، يك بخش فرهنگي و يك 

بخش سياسي. 
همه مخاطب عادي نيستند؟

بله ي��ك موقعي��ت و طي��ف مخاطب ما 
مسئولان و افراد س��مت دار يا رسانه هاي 
غرب��ي هس��تند. از آل��ن اير ت��ا خيلي از 
روزنامه نگارهاي رسانه هاي معروف يا حتي 
مسئولان رژيم صهيونيستي يا كاربرهاي 
توييتر كه از مهر نقل قول مي كنند. اينها 
به طور خاص دنبال موضع گيري  هستند 
كه ببينند موضع ايران چيس��ت و موضع 
ايران را از زبان ما بش��نوند. خاطرم هست 

پنتاگون چند س��ال پيش گزارشي داده 
بود ك��ه ايران برنامه موش��كي  اش را كنار 
گذاش��ته و شاهد آن اين اس��ت كه مهر و 
فارس كمتر خبر موش��كي كار مي كنند. 
يعني مرجع استدلالش اين دو خبرگزاري 
بود. اينها بيشتر موضع گيري را مي خواهند؛ 
حالا بعضي از آنها كه فني تر هس��تند اين 
ارتباطاتش��ان را مي دانند كه خبرگزاري 
مهر متعلق به س��ازمان تبليغات اس��ت و 
رئيس سازمان تبليغات آن را رهبر انقلاب 
تعيين مي كند و لذا به اين سلسله مراتب و 
ارتباطات توجه دارند. اين را به نوعي يك 
تريبون رسمي مي دانند و موضع گيري آن 
را به نوعي موضع گيري نظام مي دانند كه از 
آنجا مي آيد. هر كدام ممكن است رويكرد 
خاص خودش را داشته باشد؛ مثلًا مطلبي 
درباره انتخابات بنويسيم بايد چيزي باشد 
كه مخاطب عام متوجه باش��د و مخاطب 
خاص هم متوجه بش��ود و هر كدام سهم 

خودشان را از موضوع بگيرند. 
تأثيرگذارتري�ن خبرهاي�ي كه 
تولي�د كرده اي�د ك�دام خبرها 

بوده اند؟
در حالت عادي بيشترين بازديد خبرهاي ما 
خبرهاي اقتصادي است. ما پنجره مخاطب 
به سوي ايران هستيم، اخبار ايران را براي 
آنها ترجم��ه مي كنيم و يك مق��دار هم 
اخبار جه��ان را در بحث همكاري هايمان 
با رس��انه هاي ديگ��ر داريم. ول��ي اخبار 
اقتص��ادي اي��ران پ��ر بازديدترين بخش 
ما است و بعد سياس��ي است به خصوص 
كه در يكي دو س��ال اخير بحث مذاكرات 
ب��ود و بعد هم بح��ث اين كه ش��ركت ها 
مي خواس��تند بيايند، دنبال اين هستند 
كه ببينند اقتصاد ايران چه خبر اس��ت به 
همين خاطر پربازديدهايمان اين قسمت 
است. ولي در موقعيت هاي خاص هم اخبار 
نظامي پربازديد اس��ت كه مثلًا يك رشد 
محسوس داريم. ولي خب ما سعي كرديم 
يك اتفاقاتي مثل انتخابات، مثل ماجراي 
حمله به مجلس و اين جور چيزها را زنده 

پوشش بدهيم. 
خيلي فوري به خصوص در توييتر اخبار را 
پوشش بدهيم. خب اين اعتماد مخاطب را 
جذب مي كند. در ماجراي حمله تروريستی 
به مجلس عمده اطلاع رساني در توييتر به 

زبان انگليسي در دست ما بود. 
مهم ترين رقيب منطقه اي خود را 

كدام سايت مي دانيد؟
رقي��ب منطقه اي به آن معن��ا نداريم. 

چون خبرگزاري داخل ايران هستيم 
ما خبرگزاري ديگري نداريم كه داخل 
ايران باش��د؛ خبرگزاري هاي خارجي 
هم كه داخل اي��ران هس��تند، به هر 
حال خبرگزاري »ايراني« نيستند و در 
جزئيات مزيت نسبي خبرگزاري هاي 
ايراني به ق��وت خودش باقي اس��ت. 
همين چند خبرگزاري داخلي خودمان 
است. ولي از لحاظ رويكرد به مخاطب 
آن هم رويكرد تحليلي الي ماش��اء الله 
رسانه داريم كه هر كس رويكرد خاص 
خودش را دارد. كاري كه ما مي كنيم 
اين است كه سعي مي كنيم هم افزايي 

داشته باشيم. 
ب�ا خبرگزاري هاي كش�ورهاي 
ديگ�ر ه�م ارتب�اط دوس�ويه 

داريد؟
بله با خبرگزاري هاي كش��ورهاي ديگر 
تفاهمنامه امضا مي كني��م و تبادل خبر 
داريم. مثلًا با سانا س��وريه، يا اسپوتينك 
و تاس روس��يه، يا پي پي اي پاكستان، يا 
ش��ينهواي چين، يونهفاپ كره جنوبي، 
پرنسا لاتيناي امريكاي لاتين و... كه تعداد 
آنها زياد است. اين باعث مي شود محتواي 
ما بيشتر خوانده ش��ود و ما محتوايي كه 
آنها توليد كرده اند را اس��تفاده مي كنيم. 
اين كمك مي كند شبكه زياد بشود و ما از 
آن شبكه بتوانيم تأثيرگذارتر بشويم. ولي 
به هرح��ال هر رس��انه اي طيف مخاطب 
خودش را دارد و ممكن است يك جايي 
موفق تر باش��د. مثلًا الجزيره معمولاً در 
اين منطقه جزو موفق ترين هاس��ت ولي 
ما گاهي مي شود براي آنها مي نويسيم تا 
بعضي از حرف هاي مشترك را آنها بزنند 
و منتشر كنند و حرف هاي ما كه با ديدگاه 
آنها نزديك تر اس��ت از طرف آنها منتشر 
بش��ود يا بحث در مصاحبه ه��ا مي دهيم 
تا بتوانيم حرف خودمان را از طريق آنها 
بزنيم. به عنوان يك خبرگ��زاري رقيب 

ديگري نداريم هر خبرگزاري با كشورش 
تعريف مي ش��ود ولي در مورد دسترسي 
مخاطب آنها هم هستند و من نمي توانم 

بگويم ما امتياز برتري داريم. 
رسانه های خارجی هم از مطالب 

شما استفاده می كنند؟
مثلاً گاردين مطلبي توريستي مي خواست 
ما در توليد محتوا ب��ه آن كمك كرديم. 
رسانه هاي مختلف از نشنال جئوگرافيك 
گرفته تا واشنگتن پست و جاهاي مختلف 
از ما مطلب يا عكس خواستند؛ خدا را شكر 
بخش بين الملل خوب ديده مي ش��ود و 
جايگاه خودش را باز كرده است مثلًا هفته 
قبل براي يك كتاب درسي در هنگ كنگ، 
عكس هاي مهر را مي خواستند استفاده 
كنند و درخواست هايي با ايميل داشتند 
تا بتوانند با اجازه از مطالب و عكس هاي 

ما استفاده كنند. 
پيش�نهاد ش�ما ب�ه فع�الان 

بين المللي چيست؟
فرهن��گ مخاط��ب را بشناس��ند و 
اولويت گ��ذاري كنند؛ مث��لًا مخاطب 
اصلي م��ا امري��كا اس��ت. پايين تر از 
آن انگلي��س اس��ت كم��ي پايين ت��ر 
استراليا، هند، ايرلند و كشورهايي كه 
انگليسي زبان هستند بعد كشورهاي 
غربي كه زبان دومشان انگليسي است و 
همين طور لايه به لايه تعريف كرده ايم 
چون براي ما طرف غربي مهم تر است 
كه ايران را بشناسد تا مخاطب شرقي 
كه فرهنگش به ما نزديك تر است. غرب 
بيشتر ما را متهم مي كند و ايران هراسي 
در غ��رب بيش��تر اتف��اق مي افتد لذا 
اولويت بن��دي مي كنيم ولي خب مثلًا 
يك مقام هندي به كشور مي آيد يا يك 
اتفاق در هند يا پاكستان مي افتد به آن 
هم مي پردازيم. يادم اس��ت ايام سفر 
آقاي »مودي« نخس��ت وزير هند كه 
به ايران آمده ب��ود يك مرتبه مخاطب 
هندي مان بالا رفت براي همين سعي 
كرديم آنه��ا را بيش��تر مد نظ��ر قرار 
بدهيم ولي در مجموع بيشتر اينگونه 
اولويت بندي مي كنيم هركس��ي بايد 
مخاطب خودش را بشناسد و ببيند كه 

چطوري مي خواهد كار بكند. 
از خارجي ه�ا تبليغ�ات ه�م 

داريد؟
بله؛ بين المللي هس��تند. فكر كنم يكي از 
امريكاس��ت كه همين الان روي س��ايت 
انگليسي هس��ت و در يكي از جلسات هم 

اخيراً از انگليس درخواست داشتيم. 
در اخب�ار س�وريه به خص�وص 
اخبار انگليس�ي مظل�وم واقع 
شده ايم مثلًا در بخش بين الملل 
جشنواره مدافعان حرم مقاله اي 
در زمينه انگليسي نبود. بيشتر 
سايت هايي كه تماس مي گرفتيم 
مي گفتن�د م�ا خب�ر پوش�ش 
مي دهيم تحليل نمي دهيم شما 

تحليل هم مي دهيد؟
بله؛ ول��ي طبيعتاً خيلي كم اس��ت و يك 
نكت��ه اي هم اين ك��ه ما س��عي كرده ايم 
خارجي هايي كه همسو هس��تند را پيدا 
كنيم و از آنها براي نوشتن كمك بگيريم 
ولي خود م��ن و يكي از دوس��تان درباره 

سوريه چندين تحليل نوشته ايم. 
فکر مي كني�د در بحث مقالات 
خبرگزاري چ�ه موضوعاتي در 

دنيا بيشتر ديده شده است؟
موضوع��ات مربوط ب��ه س��وريه و بحث 
هسته اي خيلي خوب ديده مي شد و هنوز 

هم دنبال مي شود.

مسئول بخش بين الملل خبرگزاري مهر در گفت و گو با »جوان«:

مخاطب خارجی كنجكاو اخبار اقتصادی ایران است

خاط�رم هس�ت پنتاگ�ون چن�د 
س�ال پي�ش گزارش�ي داده ب�ود 
ك�ه اي�ران برنام�ه موش�کي  اش را 
كن�ار گذاش�ته و ش�اهد آن اي�ن 
اس�ت كه مه�ر و فارس كمت�ر خبر 
موش�کي كار مي كنند. يعني مرجع 
اس�تدلالش اين دو خبرگزاري بود

سازمان س�ينمايي حوزه هنري از فيلم هاي 
سي و شش�مين جش�نواره فجر نظرسنجي 

مردمي انجام مي دهد. 
روابط عمومي سازمان س��ينمايي حوزه هنري با 
اعلام اين خبر افزود: همزمان با سي و شش��مين 
جش��نواره فيلم فجر و مطابق روال سال گذشته، 
سازمان سينمايي حوزه هنري با همكاري شركت 
توسعه بازار س��ام اقدام به نظرسنجي گس��ترده و مطابق با اس��تاندارد از مخاطبان 
جش��نواره فيلم فجر نموده اس��ت. بر پايه اين خبر، اين نظرسنجي در سه سطح در 
دست انجام است. سطح محوري در شهر تهران )شامل سينماهاي آزادي، كوروش، 
چارسو، اس��تقلال و بهمن( و به صورت دستي و پرسش��نامه پس از اكران هر فيلم 
صورت مي گيرد. سطح دوم در سينماهاي جشنواره اي حوزه هنري در شهرستان ها 

به صورت دستي و مستقل به انجام مي رسد. 
همچنين، اين نظرس��نجي با همكاري سايت سلام س��ينما به صورت آنلاين نيز انجام 
مي شود و علاقه مندان مي توانند در اين نظرسنجي از طريق سايت يا اپليكيشن موبايل 
اين مجموعه شركت كنند. در اين خبر آمده است: در انتها نتايج اين سه سطح نظرسنجي 
به شكل مستقل آناليز شده و پس از تأييد شاخص هاي پايايي )قابليت اعتماد( و روايي 
هر كدام، نتايج تجميعي احصا مي ش��ود. روابط عمومي سازمان سينمايي حوزه هنري 
همچنين اضافه كرد: با توجه به شاخص هاي اين تحقيق كه شامل گستردگي)موضوعي 
و جغرافيايي(، استانداردها و تنوع شيوه هاي نظرسنجي است، اين نظرسنجي را مي توان 

معتبرترين نظرسنجي انجام گرفته در جشنواره فجر سي و ششم دانست.

 نظرسنجي مردمي سازمان سينمایي
حوزه هنري درباره فيلم هاي جشنواره فجر

رادي�و اي�ران ب�ا ت�دارك 
برنامه هاي متنوع در روز 22 
بهمن هم�راه م�ردم ايران 

خواهد بود.
حضور ميداني در ميان مردم با 
تجهيز يك استوديوي راديويي 
در خيابان انقلاب و بسيج ده ها 
گزارشگر اختصاصي شبكه و استفاده از گزارشگران افتخاري در سراسر ايران بيانگر قطره اي 
از درياي حضور مردم خواهد بود. مدير گروه ايران و جامعه اين شبكه راديويي با اعلام اين خبر 
گفت: »روز خوب پيروزي« انعكاس حضور شكوهمند مردم در راهپيمايي 22 بهمن در تهران 
و شهرستان هاست. رضا بحيرايي ادامه داد: در روز 22 بهمن با حضور گزارشگران راديو ايران 

در تهران و شهرستان ها پوشش گسترده راديويي از اين حضور مردمي خواهيم داشت. 
پخش مستقيم سخنان رياست جمهوري از ديگر قسمت هاي اين برنامه است. »روز 
خوب پيروزي« با تهيه كنندگي آرمان ستوده و گويندگي سعيد توكلي از ساعت 9:00 
تا 11:30 پخش مي شود. ضمن اينكه از ساعت 16 به مدت يك ساعت ويژه برنامه »فجر 
حضور« با دو محور »استقلال كش��ور« و »بيان پيشرفت ها« و دعوت از دكتر مهدي 
حمزه پور استاد دانش��گاه به بازتاب حضور مردم در راهپيمايي روز 22 بهمن خواهد 
پرداخت. بررسي خبرگزاري هاي خارجي و انعكاس جهاني اين حضور، گزارش مردمي، 

پخش تلفن ها و خواندن پيامك هاي مردمي از جمله قسمت هاي اين برنامه است. 
»فجر حضور« با تهيه كنندگي حسين نافذ عارفي و گويندگي محمدرضا درويش از 

آنتن راديو ايران پخش مي شود.

 روایت روز خوب پيروزي 
در رادیو ایران

 برترين های 
هفتمين جشنواره بين المللي 

شعر انقلاب مشخص شدند
جلسه داوري اشعار 
بخش كهن هفتمين 
جش��ن����واره 
بين الملل�ي ش�عر 
انقلاب برگزار شد.

داوري  نشس����ت 
اشعار كهن هفتمين 
جش��نواره بين المللي ش��عر انق��لاب با حضور 
داوران اين بخش برگزار شد. در اين جلسه كه  
در مؤسس��ه فرهنگي و هنري سپهر سوره هنر 
حوزه هنري در جريان بود، تعداد 39٧ اثر مورد 
ارزيابي و قضاوت قرار گرفتند. از ميان اين آثار 
بعد از جمع بندي داوران تعداد چهار مجموعه 

شعر و 1۸ تك اثر انتخاب شدند. 
لازم ب��ه ذكر اس��ت در بخش كه��ن هفتمين 
جش��نواره بين المللي ش��عر انقلاب تعداد 6٧ 
مجموعه ش��عر و 330 تك اثر متقاضي حضور 
در اين رويداد شعر و ادبيات مربوط به انقلاب و 
مفاهيم مرتبط با آن بودند. فريبا يوسفي، محمد 
كاظم كاظم��ي و ظهير توكل��ي اعضاي هيئت 
داوران بخش ش��عر كهن هفتمين جش��نواره 
بين المللي شعر انقلاب حوزه هنري را تشكيل 
مي دهن��د. اين روي��داد همزمان ب��ا هفته هنر 

انقلاب در فروردين ماه 9٧ برگزار مي شود. 
.......................................................................................

ايجاد بزرگ ترين پرديس 
سينمايي شمال كشور در انزلی

در ادامه ايجاد و توسعه پرديس هاي سينمايي، 
بزرگ تري�ن پردي�س س�ينمايي ش�مال 
كش�ور در منطقه آزاد انزلي ايجاد مي شود. 
پردي��س آرش ب��ا س��رمايه گذاري، طراحي و 
اجراي شركت انبوه سازان آرش با مهندسين و 
متخصصين صد در صد بومي و با رويكرد ارزش و 
احترام و حركت در مسير ارتقاي امكانات مرتبط 
با حوزه هنر و سينما با پنج سالن سينما و تئاتر 
مجهز و فوت كورت جمعاً به مساحت 3 هزار متر 
مربع در يك طبقه از هف��ت طبقه مركز خريد 
احداث خواهد ش��د و مجتمع تجاري آرش در 
زميني به مساحت 21 هزار متر در هفت طبقه با 
امكانات بي نظير و مراكز خريد مدرن در بهترين 
نقطه فاز تجارت و گردشگري منطقه آزاد انزلي 

به مرحله اجرا و احداث مي رسد. 
پرديس س��ينمايي آرش در راس��تاي ارتقاي 
فرهنگ و هنر كش��ور و با توجه به كمبود سالن 
سينما در كشور و رويكرد فرهنگي- هنري قصد 
دارد تا عمليات ساخت اين پروژه را در دهه فجر 
سال جاري با حضور مقامات كشوري، نمايندگان 
مجلس، مديران و مسئولان سازمان منطقه آزاد 

انزلي و هنرمندان برجسته كشور آغاز كند. 
اين پرديس داراي ويژگي هاي خاص معماري 
و امكان��ات براي اوق��ات فراغ��ت علاقه مندان 
سينماست و با س��اخت اين پرديس سينمايي 
بيش از2 هزار صندلي به ظرفيت سينماي ايران 

اضافه مي شود.
.......................................................................................

حضور عضو ارشد جنبش فتح 
در »ضيف و حوار« شبكه العام 
مهم�ان برنام�ه »ضي�ف و ح�وار« اي�ن 
هفت�ه ش�بکه العال�م معاون�ت برون مرزي 
دبي�ر كميت�ه مرك�زي جنبش فتح اس�ت. 
در برنامه اي��ن هفته »ضيف و ح��وار« در مورد 
رويارويي فلس��طيني ها مقاب��ل تصميم دونالد 
ترام��پ رئيس جمه��وري امريكا ب��راي انتقال 
سفارت امريكا به قدس ش��ريف، پرونده آشتي 
ميان گروه هاي فلسطيني، سازمان آزادي بخش 
فلسطين و مسئله جانشين محمود عباس بحث 
و گفت و گو شده اس��ت. آقاي جبريل الرجوب 
دبير كميته مركزي فتح با شركت در اين برنامه 
ديدگاه هاي احزاب، جنبش ها و مردم فلسطين 

را در موارد مطروحه بيان مي كند. 
از زمان اعلام رسمي برنامه دولت امريكا )ششم 
دس��امبر201٧( براي اجرايي كردن سياست 
انتقال سفارت امريكا از تل آويو به بيت المقدس 
و به رس��ميت ش��ناختن اين ش��هر به عنوان 
پايتخت رژيم صهيونيس��تي، رون��د تحولات 
به هيچ وجه در راس��تاي اه��داف و انتظارات 
مجريان اين طرح ش��امل دول��ت امريكا، رژيم 
صهيونيس��تي و برخ��ي دولت ه��اي عربي كه 
در رأس آنها عربستان س��عودي نقش آفريني 

مي كند، پيش نرفته است. 
انزواي بيش��تر امريكا در صحن��ه بين المللي با 
همراهي نكردن جامعه جهاني با آشوب آفريني 
و يكجانبه گرايي واشنگتن ماحصل تلاش هاي 
تيم ترامپ براي حمايت از روند توس��عه طلبي 
رژيم صهيونيستي و مقابله با جريان مقاومت از 

اين طريق است. 
برنامه ضيف و ح��وار امروز، س��اعت 23:35 از 

شبكه العالم پخش مي شود.

مريم كامياب  |   مهر


